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P R O T O K Ó Ł Nr VI/2019 

 

Z obrad VI sesji VIII kadencji Rady Gminy Wisznice. Obrady odbyły się w dniu 26 marca 

2019 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Wisznicach. Rozpoczęcie obrad godz. 1405 

zakończenie obrad godz. 1515 

 

Radni obecni na sesji: 

1. Bancarzewski Michał  

2. Bandzerewicz Wiesława 

3. Biełuszka Krzysztof  

4.  Chustecki Grzegorz    

5. Daniłoś Helena  

6. Filipczak Kamil  

7. Izdebski Krystian     

8. Kiryczuk Janusz       

9. Korszeń Teresa 

10. Kopiś Hubert  

11. Mazurek Dariusz     

12. Nuszczyk Ewa    

13. Semeniuk Andrzej     

14. Szajda Dariusz   

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  

1. Jakubiuk Mariusz  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

 stwierdzenie quorum, 

 przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie Wójta z wykonania bieżących zadań i uchwał Rady Gminy. 

4. Podjęcie projektów uchwały w sprawie: 

 udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Przemienienia Pańskiego 

w Wisznicach,  

 przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków na 

terenie Gminy Wisznice”,  

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2019, 

 zmian w budżecie Gminy na 2019 rok. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Dyskusja w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy 

Wisznice. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy Wisznice. 
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Punkt 1 

 

VI sesję Rady Gminy Wisznice otworzyła i obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady 

Gminy Ewa Nuszczyk. Powitała przybyłych na dzisiejsze obrady: Wójta Gminy Wisznice 

Piotra Dragana, pracowników Urzędu Gminy, radnych oraz Prezesa Gminnego Zakładu 

Komunalnego Sp. Z o.o. Pana Leszka Dragana, który zaproszony został na sesję RGW ze 

względu na projekt Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków na terenie 

Gminy Wisznice będący przedmiotem dzisiejszych obrad.   

 

Punkt 2 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Nuszczyk stwierdziła, iż w 

obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi ustawowe quorom do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Wyjaśniła również, iż nieobecność radnego Mariusza Jakubiuka jest 

usprawiedliwiona. Protokół z obrad V sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Punkt 3 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Piotr Dragan, który pokrótce przedstawił aktualny kierunek działań 

Urzędu Gminy. Wczoraj podpisaliśmy umowę o dofinansowanie na rewitalizację. Słowo się 

rzekło i zaczynamy rewitalizować Gminę – dodał Wójt. Wójt nakreślił także etapy na jakich 

znajdują się inwestycje realizowane w Gminie, opisał m.in. remont starego kościółka, gdzie 

wykonano już wylewki i zainstalowano pompę ciepła. Aktualnie działa tam osuszacz, 

ponieważ wilgoć jest bardzo duża, chcemy szybko i sprawnie osuszyć wylewki, by móc iść 

dalej z robotami. Pracy w Urzędzie jest bardzo dużo, wciąż dostajemy poprawki do złożonych 

wniosków o dofinansowanie, staramy się, by wszystkie potrzebne dokumenty uzupełniać jak 

najszybciej – wyjaśnia Wójt. Wójt poinformował również o kończących się pracach przy 

budowie ścieżki rowerowej w sołectwie Wygoda oraz o naborze wniosków o dofinansowanie 

na budowę dróg. Nabór ten jest bardzo wymagający, niestety wniosek może złożyć tylko 

zarządcą drogi, co wyklucza drogi powiatowe w naszych sołectwach. Starosta na tą chwilę 

nie jest w stanie zapewnić nas, że droga powiatowa przy szkole w Polubiczach zostanie 

wyremontowana – dodaje Wójt. W przeciągu 4 miesięcy mają zostać ogłoszone nowe nabory 

na wnioski o dofinansowanie m.in. nabór uzupełniający rewitalizację i tutaj myślimy o 

Gminnym Zakładzie Komunalnym Sp. z o.o. , który posiada tereny do rewitalizacji i mam 

nadzieję, że Pan Prezes szybko zadziała w tej sprawie, ponieważ czasu jest niewiele. Kolejny 

nabór to dofinansowanie w zakresie odnawialnych źródeł energii, wiemy, że mieszkańcy 

czekają na taki projekt, dlatego będziemy się starali o dofinansowanie. – tą deklaracją Wójt 

zakończył swoje wystąpienie i oddał głos Przewodniczącej.   

 

 

Punkt 4 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zgodnie z kolejnym punktem obrad rozpoczęła głosowanie nad 

podjęciem projektów uchwał.  

 

Uchwała Nr VI/32/2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. Przemienienia Pańskiego w Wisznicach.  Projekt uchwały oraz uzasadnienie przedstawił 

Wójt Gminy Wisznice – Piotr Dragan. Uchwała została podjęta jednogłośnie i wraz z 

imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
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Uchwała Nr VI/33/2019 w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczenia wody i 

odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Wisznice”. Przewodnicząca Rady Gminy Wisznice 

poinformowała wysoką radę, iż projekt tej uchwały otrzymał pozytywną opinię Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Planowania Budżetu i Finansów, która swoje posiedzenie miała w 

dniu dzisiejszym przed zaplanowanymi obradami RGW. Projekt uchwały oraz uzasadnienie 

przedstawił Wójt Gminy Wisznice – Piotr Dragan i omówił zmiany jakie zostały w projekcie 

wprowadzone na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Planowania Budżetu i 

Finansów. Następnie głos w sprawie projektu zabrał Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego 

w Wisznicach Sp. Z o.o., który przedstawił dalsze procedury związane z projektem 

regulaminu. Poinformował wysoką rade, iż po podjęciu w/w projektu, dokument winien być 

wysłany do instytucji nadzorczej czyli do Wód Polskich oraz Wojewody Lubelskiego. W 

sprawie zmian w zapisach regulaminu głos zabrał radny Andrzej Semeniuk, który 

zasugerował, iż zapisy w § 18 i § 19 regulaminu dotyczące akcji pożarniczych są trudne do 

zrealizowania. Nie ma takiej możliwości, by strażacy niezwłocznie po otrzymaniu zgłoszenia o 

pożarze informowali o tym Gminny Zakład Komunalny. To jest trudne do realizowania, nigdy 

takiej praktyki nie było, strażacy owszem mogą informować o akcji, ale nie chwilę po 

otrzymaniu zgłoszenia, wówczas są zajęci akcją ratunkową – wyjaśnił radny i wniósł 

propozycję wykreślenia zwrotu „po otrzymaniu zgłoszenia” z § 19 zostawiając zapis: 

„Uprawnieni do poboru wody na cele przeciwpożarowe z sieci będącej w posiadaniu 

Przedsiębiorstwa zobowiązani są do powiadomienia Przedsiębiorstwa o miejscu pożaru 

niezwłocznie, nie później jednak niż dzień po zdarzeniu.” Głos w sprawie zabiera Prezes 

GZK Sp. Z o.o., który nie widzi przeciwwskazań, by ująć zaproponowaną zmianę, jednakże 

wyjaśnia, iż zapisy w § 18 i § 19 wynikają z przepisów prawa, a niezwłoczne, tuż po 

zgłoszeniu pożaru informowanie Przedsiębiorstwa może usprawnić akcję, gdyż GZK jest w 

stanie tak niwelować poborem wody, by w miarę potrzeb zwiększyć ciśnienie w miejscu 

gdzie jest akcja ratunkowa, co zdaniem Prezesa GZK Wisznice powinno usprawnić gaszenie 

pożaru. Przewodnicząca Rady Gminy podsumowując zwróciła się do wysokiej rady, czy ich 

zdaniem zapisy projektu regulaminu powinny zostać objęte zmianą wniesioną przez radnego 

Andrzeja Semeniuka. Wysoka Rada zadecydowała, iż zapisy w § 18 i § 19 regulaminu nie 

zostaną zmienione. W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad projektem 

„Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Wisznice”. 

Uchwała po naniesionych przez Komisję budżetową poprawkach została podjęta jednogłośnie 

i wraz z imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała Nr VI/34/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2019. 

Projekt uchwały oraz uzasadnienie przedstawił Wójt Gminy Wisznice – Piotr Dragan przy 

wsparciu merytorycznym Skarbnika Gminy – Agnieszki Sokołowskiej.  

 

Głos zabiera Przewodnicząca RGW – Ewa Nuszczyk i informuje, iż w związku z 

uchwaleniem przez wysoką radę projektu „Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Wisznice” Prezes GZK Sp. Z o.o. – Leszek Dragan wyraził wolę 

opuszczenia dalszych obrad i przekazuje głos Prezesowi. Dziękuję Państwu za podjęcie 

projektu regulaminu, dziękuję także Panu Wójtowi za propozycję rewitalizacji terenów, które 

są w posiadaniu GZK Wisznice. Ze swojej strony mogę zapewnić, iż dołożę wszelkich starań, 

by ten plan się powiódł – dodał Prezes i żegnając się z zebranymi opuścił obrady.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Wisznice – Ewa Nuszczyk ponownie przekazała głos Wójtowi 

Gminy, który powrócił do omawiania proponowanych zmian w WPF i budżecie Gminy na 

rok 2019. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2019 

został podjęty jednogłośnie i wraz z imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik do 

protokołu.  
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Uchwała Nr VI/35/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2019 rok. Projekt uchwały 

oraz uzasadnienie przedstawił Wójt Gminy Wisznice – Piotr Dragan przy wsparciu 

merytorycznym Skarbnika Gminy – Agnieszki Sokołowskiej. Projekt uchwały został podjęty 

jednogłośnie i wraz z imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 5 

Interpelacji brak.  

 

Punkt 6 

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Ewa Nuszczyk zgodnie z porządkiem obrad dzisiejszej sesji 

rozpoczyna dyskusję w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutów Sołectw 

Gminy Wisznice i udziela głosu Sekretarzowi Gminy Wisznice – Krzysztofowi 

Bartkowskiemu. Sekretarz zabierając głos w sprawie przedstawił wysokiej radzie zmiany 

jakie naniósł wydział nadzoru i kontroli Wojewody Lubelskiego. Pani Ewa Jarosławska-

Popielewicz zgodnie z praktyką jaką stosujemy w Urzędzie w przygotowywaniu tak ważnych 

dokumentów wysłała projekt statutu sołectwa do nadzoru Wojewody. Dostaliśmy kilka 

wskazówek, by niektóre zapisy zmienić, a inne wykreślić z projektu. Oczywiście dostosowując 

się do stanowiska Wojewody nanieśliśmy poprawki. W związku z powyższym projekt statutu 

jaki wysoka rada otrzymała wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji jest rozbieżny z 

aktualnym.  Zmiany zaproponowane przez nadzór wyglądają następująco: 

1. § 3 ust. 3 projektu statutu do wykreślenia,  

2. § 5 pkt. 1 i 2 projektu statutu do wykreślenia, 

3. § 5 pkt. 3 treść: „w tym uchwalenia zadań w ramach funduszu sołeckiego” do 

wykreślenia, 

4. § 7 ust. 3 dodaje się zwrot: „nie rzadziej niż raz na rok.” 

5. § 8 ust. 1 treść: „radni Gminy, Wójt i wyznaczone przez niego osoby” do wykreślenia, 

6. § 8 ust. 2 treść: „stale zamieszkujący na jego obszarze, w tym również osoby 

przebywające na terenie Sołectwa z zamiarem stałego pobytu bez zameldowania na 

stałe, a wpisane do stałego rejestru wyborców” do wykreślenia,  

7. § 10 ust. 5 projektu statutu do wykreślenia,  

8. § 14 ust.1 treść: „i jest równa kadencji Rady Gminy” zamieniamy na „licząc od daty 

wyborów”,  

9.  § 24 ust. 2 dodaje się zwrot: „i kontroli”, całość ustępu brzmi zatem: „Organami 

nadzoru i kontroli nad działalnością Sołectwa są: Rada Gminy i Wójt Gminy”, 

10.  § 24 ust. 3 projektu statutu do wykreślenia, 

11.  § 25 projektu statutu w całości do wykreślenia,  

12.  § 29 projektu statutu w całości do wykreślenia – zakończył Sekretarz. 

Po omówieniu zmian dodał, iż aktualnie trwają konsultacje społecznie z mieszkańcami w 

sprawie statutów sołectw, które zakończą się 1 kwietnia 2019 r. Na kolejnej sesji Rady Gminy 

Wisznice, która odbędzie się 2 kwietnia konsultacje zostaną podsumowane, a uchwała w 

sprawie ich uchwalenia poddana pod głosowanie wysokiej rady. Głos zabrała Przewodnicząca 

Rady i zwróciła się do radnych o przeanalizowanie statutu w formie poprawionej przez 

nadzór, by na kolejnej sesji móc uchwałę w sprawie uchwalenia statutów sołectw poddać pod 

głosowanie. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych zmian. Na tym dyskusję zakończono.  

 

Punkt 7 

 

Przewodnicząca obrad otwiera kolejny punkt porządku obrad, którym są wolne wnioski.  
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Radna Helena Daniłoś wnosi wniosek w sprawie budowy kostki wokół budynku Szkoły 

Podstawowej w Polubiczach, pytając czy Gmina przeznaczy na ten cel budżet oraz wniosek o 

wyjaśnienie jak będzie wyglądał Transport publiczny w Gminie w obliczu nowych zmian 

transportowych jakie maja wejść niebawem i które zapowiada Premier Mateusz Morawiecki.   

 

Radny Kamil Filipczak wnosi wniosek o wyjaśnienie z jakich dotacji została sfinansowana 

budowa nowego Komisariatu Policji w Wisznicach i czy była to dotacja z Ministerstwa 

Sprawiedliwości.  

 

Głos w sprawie zabiera Wójt Gminy Wisznice i zapewnia, że sprawa budowy kostki wokół 

Szkoły w Polubiczach jest ważna, ale na chwilę obecną nie może obiecać, że budżet na ten cel 

zostanie znaleziony pośród innych wydatków Gminy. W sprawie przywrócenia autobusów w 

Gminach jest dużo niewiadomych, do dziś Gmina Wisznice nie otrzymała żadnego oficjalnego 

pisma z Ministerstwa jak zapowiadane zmiany mają wyglądać, nie mamy wystarczających 

informacji w tej kwestii bym mógł powiedzieć coś więcej – wyjaśnił Wójt. Natomiast jeśli 

chodzi o inwestycję budowy nowego Komisariatu Policji w Wisznicach Wójt wyjaśnił, iż 

budżet na ten cel został przeznaczony z programu „Pomoc Policji Polskiej”.  

 

Nie zgłoszono więcej wolnych wniosków. Przewodnicząca obrad przypomniała radnym o 

kolejnej sesji RGW, której termin został wyznaczony na 2 kwietnia 2019 r. i poprosiła 

radnych o wspólne ustalenie godziny spotkania. Radni zdecydowali, iż będzie to godzina 

16:00.  

 

Punkt 8 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 1515  Przewodnicząca Rady Gminy Ewa 

Nuszczyk zamknęła VI sesję Rady Gminy Wisznice.  

 

Prot. Ewa Jarosławska - Popielewicz 

 


